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PROTOKÓŁ  NR  XXXIII/21 
 

z obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

29 października 2021 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 900 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, oraz osoby śledzące przebieg sesji  

w internecie. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji Przewodniczący Rady 

poinformował, że konieczne jest sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił 

radnych o potwierdzenie udziału w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 21 radnych  wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady wraz z Burmistrzem Miasta złożyli życzenia jubilatowi 

T.Płóciennikowi.  

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Burmistrza Miasta Żary złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie WPF. Projekt uchwały został 

radnym przekazany przed sesją drogą elektroniczną. 

Stosownie do art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym Przewodniczący Rady 

wprowadził powyższy temat do porządku obrad pod poz. 10, a interpelacje i zapytania 

oraz komunikaty i powiadomienia będą kolejno pod poz. 11 i 12. 

Ponadto Komisja Mienia Komunalnego złożyła wniosek o zdjęcie z porządku obrad p.6 

(dot. podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek i zwolnień z podatku od 

nieruchomości na rok 2022). 

Wniosek ten będzie przegłosowany. 

 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub inne wnioski do porządku obrad sesji. 

Innych uwag ani wniosków nie zgłoszono. 

Wniosek Komisji został poddany pod głosowanie. 

Rada nie przyjęła wniosku – 8 głosów „za” wnioskiem, 12 „przeciw”. Nie brał udziału w 

głosowaniu radny P.Czerwiński. 

Przewodniczący przystąpił do realizacji następnych punktów porządku obrad. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXII sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i przekazany radnym wraz z materiałami na sesję. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady poddał protokół pod zatwierdzenie. 

 

Rada zatwierdziła protokół jednogłośnie.  

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona drogą elektroniczną przed sesją. 

Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia złożonej informacji. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek zapytała jakie propozycje zadań znalazły się w Żarsko-

Żagańskim Obszarze Funkcjonalnym. 

Burmistrz Miasta wyjaśniła, że nie może obecnie przedstawić tych propozycji ponieważ 

ZZOF jest na etapie finansowym. Później zostaną podjęte decyzje dotyczące zadań. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek poprosiła o poinformowanie co i jak ustalono podczas 

rokowań związków zawodowych z pracodawcą w sprawie podwyżek płac. 

Przewodniczący Rady poprosił Burmistrza Miasta o nie udzielanie odpowiedzi ponieważ 

pytanie nie mieści się w rozpatrywanym punkcie porządku obrad sesji. 

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Miasta Zielona Góra na realizację zadania w zakresie przyjęcia do Izby 

Wytrzeźwień w Zielonej Górze osób nietrzeźwych zatrzymanych na terenie Gminy 

Żary o statusie miejskim.   

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXIII/68/21) 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek i zwolnień z podatku od 

nieruchomości na rok 2022. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radny A. Jaworski przedstawił stanowisko Klubu Radnych PiS w kwestii podwyżki 

podatku. Stwierdzi, że Klub jest przeciwny jego podnoszeniu. 

Przewodniczący Rady przypomniał jak w 2019 roku konsultowano podwyżki podatku i 

ustalenia z tamtego okresu. Dodał, że w ub. roku m.in. z uwagi na pandemię podatek nie 

był podnoszony. 

Radny M.Grubizna zauważył, że od 2019 roku sytuacja zmieniła się diametralnie m.in. 

właśnie przez pandemię. Konsultacje winny odbyć się na nowo. Podatki są potrzebne aby 

miasto się rozwijało ale portfel zadań do realizacji należałoby zweryfikować.  

Radna J.Werstler-Wojtaszek wyjaśniła dodatkowo, że radnym chodziło o to by wrócić do 

dyskusji z przedsiębiorcami i ponownego przeanalizowania tematu. Umowa z 

przedsiębiorcami była na 4 % podwyżki przez 3 lata. 

Przewodniczący Rady poprosił radną o nie wprowadzanie w błąd - 4 % było tylko na 

2020 r. 
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Radna E.Gajda uważa, że należałoby rozmawiać z przedsiębiorcami przed ustaleniem 

podatku. Teraz tego nie było. 

Skarbnik J.Wojak wyjaśniła, że Przewodniczący Rady słusznie przypomniał co było 

uzgodnione z przedsiębiorcami w 2019 r. Przedsiębiorcy proponowali 4% bo my 

zaproponowaliśmy 8% ponieważ wcześniej przez 3 lata podatek nie był podnoszony. 

Przyjęliśmy te 4% co zostało zapisane w WPF na 3 kolejne lata. W 2020 r. po spotkaniach 

z przedsiębiorcami z uwagi na pandemię nie podwyższono podatku na rok następny. 

Przyjęto też, że zwolnienia będą następowały na indywidualne wnioski.  

Na koniec dodała, że podwyżki są niepopularne ale konieczne. Poprosiła radnych o 

rozwagę. 

B.Miasta przypomniała, że ustalone z przedsiębiorcami zasady zostały sformułowane 

jasno. Żary nie leżą poza tym co się dzieje w Polsce. Udziały gminy w PIT i CIT będą 

mniejsze o ok. 10 mln zł więc konieczne jest podniesienie podatków. Część mieszkańców 

to rozumie.  

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 12 głosach „za” i 9 „przeciw”.  

(Uchwała nr XXXIII/69/21) 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargowej nieruchomości gruntowej z przeznaczeniem pod budowę 

kompaktowej stacji transformatorowej. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 20 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXIII/70/21) 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXIII/71/21) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

2021 r. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za” i 6 „wstrzymujących się”.  

(Uchwała nr XXXIII/72/21) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie WPF 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radny A. Jaworski przedstawił stanowisko Klubu Radnych PiS. W szczególności zwrócił 

uwagę na potrzebę przeprowadzenia konsultacji społecznych w sprawie budowy hali 

sportowej. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 13 głosach „za” i 8 „wstrzymujących się”.  

(Uchwała nr XXXIII/73/21) 

 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację lub 

zapytanie.  

Radna J.Werstler-Wojtaszek złożyła zapytanie dotyczące remontu sali sportowej w 

Zespole Szkolno-Przedszkolnym z Oddziałami Integracyjnymi w Żarach. 

Wyjaśnienia w tej kwestii złożył Z-ca Burmistrza O.Napiórkowski. 

Następnie radny T.Płóciennik złożył wniosek o założenie na ul. Staszica spowalniaczy 

ponieważ kierowcy nie przestrzegają na tej ulicy ograniczeń prędkości. 

 

Więcej spraw w tym punkcie porządku obrad nie zgłoszono. 

Odpowiedzi na zgłoszone sprawy zostaną udzielone w wymaganym terminie po 

złożeniu ich na piśmie do Przewodniczącego Rady. 

 

12. Komunikaty i powiadomienia. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Z-cy Burmistrza O.Napiórkowskiemu, który 

przedstawił prezentację dot. realizacji projektu „Żary tu chcę żyć” na który miasto 

otrzymało dofinansowanie z funduszy norweskich. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nikt z radnych nie zgłosił potrzeby przekazania 

jakiegoś komunikatu czy powiadomienia. 

Wobec powyższego zapowiedział, że następna sesja Rady Miejskiej planowana jest na 

25 listopada. 

Następnie zwrócił uwagę, że planowana na początku tygodnia testowa sesja online nie 

odbyła się z uwagi na brak zrozumienia radnych – brak chętnych. Chęć wyraziło tylko 6 

radnych. 

Prosi radnych o nienagabywanie go więcej w w/w sprawie. 
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Innych tematów nie poruszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w 

związku z czym o godz. 1025 zamknął trzydziestą trzecią sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/zarski/zary-gm 


